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VLKANEČPŘIBYSLAVICEKOZOHLODY

VEŘEJNÁ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE
Zasedání zastupitelstva obce se konají vždy poslední středu v měsíci od 18.00 hodin. V případě, že je třeba 

řešit neodkladnou záležitost, svolá starosta zasedání mimořádné. V případě, že daný měsíc nejsou žádné body 
k řešení, může starosta zasedání zastupitelstva odvolat. Po dobu protiepidemických opatření budou zasedání 

probíhat ve Vlkanči v budově OÚ. Po ukončení opatření se jednání vrátí do jednotlivých obcí.

Rozpis zasedání
30. června 2021, 28. července 2021, 25. srpna 2021

ZPRÁVY Z OBCE

ZPRÁVY Z OBCE

Dne 23. března 2021 udělil předseda Posla-
necké sněmovny pan Radek Vondráček Obci 
Vlkaneč, společně s dalšími obcemi, znak a 
vlajku. Bohužel s ohledem na koronaviro-
vou situaci nebylo možné uskutečnit slav-
nostní ceremoniál předání dekretu v pro-
storách Poslanecké sněmovny a tak byl 
dekret zaslán poštou. Znak a vlajka vznikly 
ve spolupráci zastupitelstva obce s heral-
dikem a vexikologem PhDR. Zdeňkem Kubí-
kem. 

Podle heraldické zásady pro tvorbu nových obec-
ních symbolů výklad zvolené symboliky označuje toto:

Stříbrná /bílá vlčí hlava logicky zastupuje obec Vlkaneč - 
jedná se o klasické „mluvící znamení“ obce.

Obdobně stříbrná/bílá kozí hlava jasně 
symbolizuje druhou část obce - Kozohlody 
- další jasné „mluvící znamení“.

A konečně zlatý /žlutý lipový věnec vyjad-
řující název třetí části obce Přibyslavice, 
proto oslavný věnec a národní lipový symbol.

Zelená barva je symbolem zdejší venkovské 
(zemědělské) krajiny (lesů, luk a polí) i naděje 

a obnovy (rekreace).

Červená barva (vlády, oběti a lásky) odkazuje na 
znak Čech (viz. státní znak a zemskou bílo-červenou biko-

lóru) a též křesťanské mučednictví (viz. zasvěcení tří kostelů).

Modrá je barvou víry a vody i čistého povětří a také štítem 

Vážení spoluobčané,
v současnosti se pomalu vracíme do normálního způsobu života. Avšak cesta k úplnému rozvolnění bude ještě podle od-
borníků velmi dlouhá. Pro nedostatek vakcín se prodlužuje původně naplánovaná doba potřebná pro proočkování většiny 
populace. Tímto se prodlužují termíny povolování a možnosti uskutečňování kulturních a společenských akcí. Na úplné 
odložení respirátorů a roušek si budeme muset ještě chvíli počkat. I přes to všechno, členky kulturní komise optimisticky 
začaly s přípravou Letních slavností. Konání však bude záviset na rozhodnutí ministerstva zdravotnictví.

SLOVO STAROSTY

ZNAK A VLAJKA
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V minulém čísle Zpravodaje jsem psal o novém Zákonu o odpadech, o přechodu odpadového hospodářství v oběhové hos-
podářství a o třídění odpadu. Abychom snížili množství odpadu ukládaných na skládku, Obec Vlkaneč nakoupila nové kon-
tejnery na kovový odpad a umístila do každé obce jeden. Jsou umístěny na kontejnerových stáních ve Vlkanči u školy, v Ko-
zohlodech u Obecního domu a v Přibyslavicích na návsi.

historického znaku sousedního Gol-
čova Jeníkova (bývalého panství).

Nový znak je již umístěn na obec-

ních stránkách. V této souvislosti 
byla provedena objednávka nové-
ho razítka se znakem, označení 
obecního úřadu, tištěná vlajka i vý-

roba slavnostní vyšívané vlajky, 
která bude představena v příštím 
roce 2022.

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ

Do těchto kontejnerů patří:
• nápojové plechovky; plechovky od 

konzerv
• šroubovací uzávěry od nápojů i za-

vařovacích sklenic
• hliníková víčka od jogurtů, hliníkové 

obaly od potravin a od čokolád, 
sýrů, alobal

• prázdné kovové tuby od kosmetiky 
(pasty a krémů)

• kovové nádoby od aerosolů po 
kompletním vyprázdnění (spreje od 
laků na vlasy, šlehaček, antiperspi-
rantů a deodorantů apod.)

• další celokovové předměty jako jsou 

Do kontejnerů na kovový odpad 
nepatří:

• plechovky od barev
• plechovky od nebezpečných látek
• domácí spotřebiče a jiná vysloužilá 

zařízení složená z více materiálů

Objemnější kovový odpad je možné 
odkládat do sběrného dvora v Golčově 
Jeníkově nebo prodat ve výkupnách 
kovů, například v Leštině, kde se v sou-

časnosti výkupní cena pohybuje okolo 
4 Kč za kilogram železa a okolo 20 Kč za 
hliník. Všechny informace můžete zís-
kat na tel. čísle 605 265 884.

Žádám všechny občany, aby separo-
vaný odpad ukládali do kontejnerů, 
do kterých patří. V poslední době 
jsme několikrát odstraňovali poly-
styrén z kontejnerů na papír, z kon-
tejneru na použitý olej, hliníkové 
nápojové plechovky a papír.

Děkuji všem, kteří třídí odpady, ne-
boť šetří naší přírodu.

hrnce, klíče, hřebíky, šroubky, ešusy, 
příbory, hliníkové součástky, kance-
lářské sponky, a další drobný kovový 
odpad)

POHYB ZVÍŘAT
Tak jako minulý rok, i nyní bych chtěl upozornit, že je stále v platnosti Vyhláška o regulaci pohybu psů a jiného zvířectva na 
veřejných prostranstvích. Dodržujte prosím tato pravidla, porušování vyhlášky bude řešeno jako přestupek přestupkovou 
komisí MěÚ Čáslav.

HŘBITOVY
Dle nového zákona č. 193/2017 Sb. o pohřebnictví musejí mít provozovatelé veřejných pohřebišť od srpna 2020 vypracovaný 
Řád veřejného pohřebiště tak, aby vyhověl tomuto zákonu. Protože Obec Vlkaneč je již majitelem všech tří hřbitovů ve Vlkan-
či, Kozohlodech a v Přibyslavicích, od srpna 2020, platí nové podmínky i u nás. Mimo jiné je nutno žádat obec o úpravy 
a opravy hrobů, podávat žádost o uložení ostatků a s tím související doložení veškerých dokladů, nutných k evidenci na 
obecním úřadu. Celé znění řádu pro pohřebiště najdete na obecních stránkách v sekci „Služby a pohřebnictví“. Potřebné tis-
kopisy jsou též ke stažení v této sekci v odkazu „Dokumenty ke stažení“ nebo přímo na obecním úřadě.

Hřbitovní zeď v Přibyslavicích Hřbitovní zeď v Přibyslavicích
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Zápis z 3. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 24. 2. 2021 ve Vlkanči
Přítomní zastupitelé: Klaus Josef, Novák Oldřich, Špalek Vincent, Altmann Josef, Nováková Martina, Cempírková Jaroslava, 
Kořínek Luboš, Vágner Václav, Semrádová Bohumila
Zapisovatel: Cempírková Jaroslava
Ověřovatelé zápisu: Semrádová Bohumila, Špalek Vincent 
Přítomní občané: 3
Zastupitelstvo obce bere na vědomí:

• Kontrolu usnesení z minulého zasedání ZO – ze dne 27. 1. 2020 a 8. 2. 2021.
• Informace o pozemcích, kde by mohla být vystavěna tělocvična pro ZŠ a MŠ Vlkaneč.
• Informace o možné výsadbě okrasných keřů v obcích. 

Zápis z 2. mimořádné schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 8. 2. 2021 ve Vlkanči 
Přítomní zastupitelé: Klaus Josef, Novák Oldřich, Špalek Vincent, Altmann Josef, Nováková Martina, Semrádová Bohumila, 
Cempírková Jaroslava. Kořínek Luboš, Vágner Václav
Zapisovatel: Cempírková Jaroslava
Ověřovatelé zápisu: Nováková Martina, Kořínek Luboš
Přítomní občané: 0

SBĚR NEBEZPEČNÉHO ODPADU
V pondělí dne 12. července 2021 proběhne ve všech obcích sběr nebezpečného odpadu. Opět připomínám, že v rám-
ci tohoto svozu nebudou přijímány pneumatiky. Občané je musí likvidovat individuálně v místech zpětného odběru.

A ještě pár slov na závěr. Množí se ukládání stavebního odpadu po rekonstrukcích na černých skládkách v přírodě. Stavební 
odpad patří do sběrného dvora nebo na skládku do Čáslavi. Likvidace a úklid černých skládek provádí obec na své nákla-
dy, ale pokud bude zjištěn viník, náklady budou vyžadovány po něm.

Josef Klaus, starosta

Zápis z 1. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 27. 1. 2021 ve Vlkanči
Přítomní zastupitelé: Klaus Josef, Novák Oldřich, Špalek Vincent, Altmann Josef, Nováková Martina, Cempírková Jaroslava, 
Kořínek Luboš, Vágner Václav, Semrádová Bohumila
Omluvení zastupitelé:
Zapisovatel: Cempírková Jaroslava
Ověřovatelé zápisu: Josef Altmann, Oldřich Novák
Přítomní občané: 0

USNESENÍ ZASTUPITELSTVA OBCE

Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
• Kontrolu usnesení z minulého zasedání ZO – ze dne 9. 12. 2020. 
• Zprávu o činnosti místní organizace ČSCH Vlkaneč. 
• Zprávu ředitele LD Chraňbož ze dne 15. 12. 2021. 
• Zápis z korespondenčního shromáždění členů Svazku obcí Plynofikace Ledečska konaného dne 17. 12. 2020. 
• Informace o nabídce bezdrátového rozhlasu.
• Informace o výsledku Tříkrálové sbírky.
• Informace o podaných žádostech o dotace a o vyřizování podkladů ke kolaudacím. 
• Informace o vypracovávání dvou obecních vyhlášek.
• Informace o poptávce firem na opravu střechy Obecního domu v Kozohlodech. 
• Informace o brzkém ukončení činnosti Klubu pohodářů. 
• Informace o plánovaných kontrolách. 
• Informace, týkající se vydání Zpravodaje.
• Informace o možném projektu na tělocvičnu – sportovní sál.

Zastupitelstvo obce ukládá:
• Uzavřít smlouvu o zřízení věcného břemene s firmou GasNet, s. r. o. Termín do 28. 2. 2021. Zodpovídá starosta. 
• Vyvěsit záměr za prodej pozemku č. 638/1 v k. ú. Kozohlody, obec Vlkaneč. Termín do 5. 2. 2021. Zodpovídá starosta.

Zastupitelstvo obce schvaluje:
• Zakoupení pozemku od pana M., parc. č. 1349 v k. ú Vlkaneč o velikosti 18.325 m2 za 458 125 Kč 

Zastupitelstvo obce ukládá:
• Uzavřít kupní smlouvu s panem J. M. Zodpovídá starosta.
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Zastupitelstvo obce ukládá:
• Uzavřít s panem M. Č. kupní smlouvu. Termín do 31. 3. 2021. Zodpovídá starosta.
• Vyvěsit záměr na prodej částí pozemku č. 638/1 v k. ú. Kozohlody, obec Vlkaneč. Termín do 28. 2. 2021. Zodpovídá starosta. 
• Uzavřít smlouvu o dílo s firmou Střechy Kaštálek s.r.o., Loket. Termín do 31. 3. 2021. Zodpovídá starosta.

• Informace o spadlé hřbitovní zdi u kostela v Přibyslavicích.
• Informace o nových projektech. 
• Informace o výběrových řízeních.

Zápis ze 4. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 24. 3. 2021 ve Vlkanči
Přítomní zastupitelé: Klaus Josef, Novák Oldřich, Altmann Josef, Nováková Martina, Cempírková Jaroslava, Kořínek Luboš, 
Vágner Václav (dorazil v 18.30 hod.), Semrádová Bohumila. 
Omluvení zastupitelé: Špalek Vincent
Zapisovatel: Cempírková Jaroslava
Ověřovatelé zápisu: Josef Altmann, Oldřich Novák
Přítomní občané: 0

Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
• Kontrolu usnesení z minulého zasedání ZO – ze dne 24. 2. 2021.
• Informace ze schůze představenstva LD Chraňbož,  ze dne 23. 2. 2021. 
• Informace o udělení souhlasu z PS ČR – znak a vlajka obce.
• Informace o výběrových řízeních, projektu na opravu silnice. 
• Informace o zachování zeleného pruhu mezi novostavbami a případnými novými parcelami ve Vlkanči. 
• Informace o výsadbě zeleně ve Vlkanči, dále o nájemní smlouvě fotbalového hřiště, o akci „Ukliďme Česko“.

• Zastupitelstvo obce ukládá:
• Uzavřít smlouvu o dílo s firmou Mydlochova stavební, s. r. o. Termín do 30. 4. 2021. Zodpovídá starosta. 
• Vyvěsit záměr na prodej obecního automobilu Multicar. Termín do 30. 4. 2021. Zodpovídá starosta. 
• Vyvěsit záměr na prodej pozemku č. 647/2 v k. ú. Přibyslavice, obec Vlkaneč. Termín do 30. 4. 2021. Zodpovídá starosta. 
• Oslovit projektanta na přípravu projektu tělocvičny pro ZŠ a MŠ Vlkaneč. Termín do 30. 4. 2021. Zodpovídá místostarosta 

Novák.

Zápis z 5. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 28. 4. 2021 ve Vlkanči
Přítomní zastupitelé: Klaus Josef, Novák Oldřich, Špalek Vincent, Altmann Josef, Nováková Martina, Cempírková Jaroslava, 
Kořínek Luboš, Semrádová Bohumila (příchod v 18:10 hod.)
Omluvení zastupitelé: Vágner Václav
Zapisovatel: Cempírková Jaroslava
Ověřovatelé zápisu: Nováková Martina, Kořínek Luboš
Přítomní občané: 0

Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
• Kontrolu usnesení z minulého zasedání ZO – ze dne 24. 3. 2021.
• Informace o dotacích a možné spolupráci s firmou Artendr.
• Informace o podané žádosti o dotaci TJ Sokol Vlkaneč. 
• Informace o plánování kulturních akcí.

• Zastupitelstvo obce ukládá:
• Zahájit potřebné úkony pro realizaci změny územního plánu obce Vlkaneč. Zodpovídá starosta.
• Uzavřít s paní B. P. kupní smlouvu. Termín do 31. 5. 2021. Zodpovídá starosta.

Stále trvají vládní nařízení a tím i omezení veškerého setkávání.  Pro zkrášlení 
prostředí a třeba i pro radost všem jsme se rozhodli na některých místech ve 
Vlkanči vysázet nové keře. Keře jsou vysázeny v lokalitě u kostela a u rybníka na 
návsi. Ráda bych touto cestou poděkovala místním občanům paní Lence Tvrdí-
kové a panu Janu Kocourkovi, kteří novou výsadbu zajistili a také plochy osáze-
li.  V budoucnu bude možné  lokalitu u rybníka doplnit lavičkami. Poděkování za 
péči o nově vysázené stromky na koridorech, patří i panu Josefu Rejnkovi z Vl-
kanče.

KULTURA V DOBĚ COVIDOVÉ

Výsadba keřů
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VELIKONOČNÍ VÝSTAVA
Velkým a nádherným překvapením 
byla vyzdobená školní zahrada spo-
lu s přáníčky od dětí umístěných na 
plotě místní školy. Již druhé Velikonoce 
jsme se museli obejít bez tradiční kole-
dy a setkávání se svými blízkými. Výsta-
va před školou nám zpříjemnila chvíle 
velikonočních svátků. Všem dětem 
i paním učitelkám děkujeme. Těšíme 
se na další překvapení v prostorách 
školní zahrady.

S kulturou v obcích je spojen celkový 
vzhled a prostředí, ve kterém žijeme. 
Prostory před našimi domy, ať v sou-
kromém vlastnictví nebo prostory, kte-

ré jsou v majetku obce, volají po úklidu.  
Někdy stačí malá chvilka, pár šikovných 
rukou a pohled na svět je zase o něco 
krásnější.

Tento rok se opět nemohla konat spo-
lečná akce „Ukliďme Česko“. Každý se 
však může rozhlédnout po svém okolí 
a při toulkách přírodou se do úklidu za-
pojit individuálně. Stále častěji se zde 
na volných prostranstvích a na cestách 
mezi jednotlivými vesnicemi objevuje 
mimo jiné i větší množství plechovek 
od nápojů. Pomozme přírodě a od-
kládejme odpadky, kam patří!!!

Na dubnovém zasedání se zastupitelstvo usneslo o pozvolném zajišťování příprav na Letní slavnosti. Termín uskutečnění je 
stanoven na 28. 8. 2021. Pokud to situace dovolí a slavnosti se budou pořádat, budeme vás informovat obecním rozhlasem 
a plakáty ve vývěskách. (Stejně jako v loňském roce bych se obrátila s prosbou na šikovné ženy o zajištění sladkého pohoš-
tění. V letošním roce bychom vyhlásili soutěž „O nejlepší bábovku“ takzvané  „Bábovkování“. Nejchutnější moučník bude 
oceněn a na všech ostatních si během odpoledne pochutnáme) 

Přehled kulturních akcí si netroufám zveřejňovat z důvodů neustále se měnících vládních opatření. O všech programech pro veřej-
nost budete informování místním rozhlasem.          

                                                                                                                       Martina Nováková, Vlkaneč

Letní slavnosti

MATEŘSKÁ ŠKOLA
Začátek letošního kalendářního roku 
nám s sebou přinesl dlouho očekávaný 
sníh, který jsme se rozhodli využít od 
prvního dne. K radovánkám nám po-
sloužila školní zahrada. Většina dětí se 
chopila bobů, snowboardů, některé 
více lákalo stavění sněhuláků, koulová-
ní, dělání andělíčků nebo pouhé odhra-
bávání sněhu lopatou. Děti si sníh užily 
plnými doušky, bylo vidět na jejich tvá-
řích, jakou mají ze sněhu radost.

K zimním radovánkám v naší školce ne-
odmyslitelně patří i karneval, který se 
konal 18. 2. 2021. Děti se připravovaly 
spolu se svými učitelkami tím, že zdobi-
ly třídu, šatnu a vyráběly si papírové 
masky. Na tento den jsme se všichni 
moc těšili. Třída se proměnila ve vyzdo-
bený sál, děti se na chvíli staly svými 
hrdiny, oblíbenými zvířátky, princezna-
mi, vílami, udatnými rytíři atd. Proběhla 
i promenáda masek, kde se děti navzá-

jem pochlubily a prohlédly si masky 
svých kamarádů. Musíme poděkovat 
maminkám, které připravily občerstve-
ní, které všem moc chutnalo.

V době uzavření MŠ (od 1. března) paní 
učitelky připravovaly pro děti distanční 
vzdělávání - každý týden pro ně vkláda-
ly na webové stránky nové úkoly, hry, 
tanečky, pracovní listy, omalovánky a 
další. Předškolákům byly zadány úkoly 

z pracovních sešitů „Kuliferda“. Děti pil-
ně pracovaly a poslaly nám fotografie, 
jak vyráběly a plnily úkoly. Velká po-
chvala všem rodičům a dětem za vzor-
né plnění úkolů v době distanční výuky.

22. duben slaví planeta Země svůj svá-
tek. Je to den, kdy si připomínáme, že 
bychom měli naši Zemi chránit, starat 
se o ni. Víme, že je pro nás důležité dý-
chat čerstvý vzduch, pít čistou vodu 

Velikonoční výstava u školy

Den země v MŠ Karnevalový rej v MŠ
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a jíst zdravé jídlo. Chránit přírodu na naší 
planetě mohou všichni, děti i dospělí. 
Jak? Pro začátek se naučíme třídit od-
pad, šetřit vodou, elektřinou…Děti si 
zahrály na „Vesmír“, vytvořily si planety 
a kosmonauty. Na závěr z odpadového 
materiálu ( pet lahve, karton…) společ-
ně vytvořily „Sovu Recyklačku“.

Od 26. 4.–30. 4. 2021 měly děti v MŠ „Ča-
rodějnický týden“, ve kterém se seznámi-
ly se zvyky a tradicemi. Cílem bylo u dětí 

rozvíjet fantazii a představivost, vnímat 
všemi smysly, umět vyjádřit myšlenku…

Děti si vymyslely čarodějnická jména 
(Hexana, Pekloděj, Břichomluva…).

Rozhovor na téma: „Kdybych uměl(a) ča-
rovat, vyčaroval(a) bych si“. Děti bavila 
výroba lektvarů, hra s barevným mlé-
kem, sopka, z které vytékala barevná 
láva. Tvořili jsme různé ježibaby, malova-
li barevné pavučiny s pavoukem. Posled-

ní den si děti vyrobily klobouky a už se 
těšily na soutěže a hry (Hod koštětem na 
pavučinu, rozmotávání hadů, chytání 
pavouků…).

Na závěr děti dostaly „Čarodějnické vy-
svědčení“ a pamlsek.

Těšíme se na další práci s dětmi a pěkné 
počasí.

Učitelky MŠ

ZÁKLADNÍ ŠKOLA

Je za námi nelehké období plné mimo-
řádných opatření a zákazů, věřme ale, že 
následující měsíce již budou veselejší pro 
nás všechny!

V lednu se k výuce vrátili pouze žáci 1., 2. 
a 4. ročníku, třeťáci a páťáci se denně vy-
učovali on-line podle rozvrhu hodin. Vy-
svědčení za 1. pololetí bylo žákům rozdá-
no 29. 1. 2021, zákonní zástupci dětí na 
distanční výuce si jej vyzvedli individuál-
ně odpoledne ve škole. Všichni žáci pro-
spěli. Následovaly pololetní a jarní prázd-
niny. V pondělí 1. 3. 2021 se však uzavřely 
všechny školy včetně mateřských, žáci 
opět přešli na on-line výuku a předškolá-
ci na distanční výuku. Během týdne žáci 
pracovali doma u počítače se svou p. uči-
telkou dle rozvrhu, během víkendu při-
nesli úkoly do školy ke kontrole a v nedě-
li si vyzvedli pracovní materiál na příští 
týden. Bylo to velmi náročné pro všechny 
děti, jejich rodiče, ale i pro p. učitelky. 
Všem patří velký dík a uznání za výbor-
nou spolupráci se školou. Během dis-
tanční výuky žáci také vytvářeli výtvarné 
práce a koláže, které pak p. učitelky dáva-
ly na nástěnku školy. Pro všechny žáky 
byl vyhlášen výtvarný projekt Velikonoce 
– svátky jara. Žáci zdobili papírové krasli-
ce a ilustrovali jarní básničky. Tyto obráz-
ky byly zalaminovány a zavěšeny na plot 

okolo ZŠ. Spolu s velikonoční výzdobou 
na zahrádce jsme pro občany vytvořili 
jarní atmosféru výstavkou, kterou si urči-
tě všichni rádi prohlédli. Během týdne 
před Velikonocemi se také měnila každý 
den výzdoba na lípě před školou (např. 
zelený čtvrtek – zelené vejce a připome-
nutí tradic tohoto dne atd.). Sklidili jsme 
úspěch, a proto velké poděkování patří 
hlavně dětem a p. vychovatelce ŠD, která 
celou výstavku připravila a výzdobu den-
ně měnila.

V pondělí 12. dubna se mohli všichni žáci 
1. stupně vrátit do školy, v MŠ to však byli 
zatím jen předškoláci. Čekalo je však tes-
tování 2 krát týdně na COVID a nošení 
roušek nebo respirátorů. Všichni žáci to 
však zvládají úžasně a jsou rádi ve škole 
se svými kamarády.

V měsíci dubnu se uskutečnil zápis do 
1. ročníku ZŠ, ale opět bez přítomnosti 
dětí. Pro budoucí prvňáčky byly nachys-
tány dárky, které si ve vestibulu školy 
mohli zákonní zástupci pro ně vyzved-
nout. Bylo zapsáno 8 žáků a doufáme, že 
nás v měsíci červnu navštíví ve škole. 
Součástí návštěvy bude prohlídka tříd 
a seznámení s budoucími spolužáky.

V pátek 30. dubna jsme vyhlásili „Rej ča-
rodějnic“, nemohli jsme vystoupit s pro-

gramem pro veřejnost, ale měli jsme as-
poň čarodějnice ve škole. Od rána se 
slétaly v roztodivných hábitech, neuče-
sané a s kouzelnými lektvary. Nejprve 
proběhla „čaro - výuka“ a po svačině jsme 
si poslechli příspěvky všech do „Čaroděj-
ného kotlíku“. Letos již 12. výtisk. Někdo 
přispěl obrázkem čarodějnice, receptem 
na kouzelný lektvar, jídelníčkem, křížov-
kou nebo osmisměrkou, vyslechli jsme 
předpověď počasí a užili si sportovní dis-
ciplíny, skládali jsme obrázky… Chlapci 
z 5. ročníku předvedli televizní program 
pro čarodějnice a „vysílali rovnou do tele-
vize“. Všichni jsme se společně pobavili 
a nasmáli. Na závěr všechny čarodějnice 
oblétly Vlkaneč.

Během měsíce května nás čeká další roz-
volňování mimořádných opatření. Testo-
vání jen jednou týdně, vrátily se žákům 
sportovní kroužky alespoň venku. Poma-
lu se tedy vracíme do normálního školní-
ho života a jsme za to všichni rádi.

12. 5. 2021 byly spuštěny nové webové 
stránky školy s novou grafikou. Stránka 
jsou jednodušší a přehlednější pro všech-
ny návštěvníky.

Závěrem chci popřát všem do nadcháze-
jících měsíců zdraví, plno sluníčka, opti-
mismu a radosti.

Čarodějnický den ve škole

Slet čarodějnic 30. dubna
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TJ SOKOL VLKANEČ
Vážení čtenáři,
opět naše obec přichází s novým čís-
lem Zpravodaje a i náš spolek byl požá-
dán o článek za uplynulé čtvrtletí. Zno-
vu nastává otázka, co psát. Stejně jako 
minulé období se dá i toto nazývat ob-
dobím rušení akcí. Stále jsme měli na-
ději, že bude možné nějaké akce usku-
tečnit, k čemuž ale nedošlo.

SDH PŘIBYSLAVICE
Šest členů spolku SDH Přibyslavice odpracovalo ve dnech 14. 4. a 17. 4. 2021 celkem 30 brigádnických hodin. Provedli 
pálení klestí po těžbě v obecním lese v lokalitě na „Prachářce.“

Plánované akce pro veřejnost na další období
19. 6. 2021 Rybářské závody pro děti
25. 9.¨2021 Posvícenské posezení

starosta SDH Přibyslavice Václav Venclák

SBOR PRO OBČANSKÉ ZÁLEŽITOSTI

Milí občané, je za námi velmi složité období plné zákazů a mimořádných opatření ohledně 
nemoci COVID. Věřme, že v nadcházejícím čase nás čeká již rozvolňování a tedy možnost 
setkávání se tak, jak nám to všem velmi chybělo. Za uplynulé období jsme písemně i osobně 
blahopřáli občanům, kteří oslavili svá významná životní jubilea.

Všem oslavencům a Vám ostatním občanům přeji hlavně pevné zdraví, úspěch a pohodu v 
osobním i pracovním životě.

Mgr. Marcela Formánková

Připravované programy v kostele sv. Václava v Přibyslavicích
 V sobotu 25. září plánujeme posvícenskou bohoslužbu, pravděpodobně s vystoupením ženského pěveckého sboru 

Donatio Artis z Golčova Jeníkova. V prosinci se snad podaří zorganizovat adventní koncert.

Mudr. D. Lebedová, Přibyslavice

Tak jako konec loňského roku i začátek letošního roku byl 
poznamenán neoblíbeným Covidem, díky kterému nám 
bylo téměř vše zakázáno. A tak se nekonal tradiční myslivec-
ký ples ani výroční členská schůze.

V měsíci květnu byly naplánovány dětské rybářské závody, 
které byly taktéž odloženy,jejikož nikdo nevěděl, za jakých 
podmínek by se mohly konat. Pokud se situace zlepší a pod-
mínky pro konání rybářských závodů budou přijatelné, ter-
mín bude obvyklým způsobem oznámen.

MS DIANA VLKANEČ
Jediné na co Covid neměl vliv, bylo pravidelné sčítání zvěře, 
které proběhlo v měsíci březnu.

Rybník Pálov
Je možné opět zakoupit povolenky na lov ryb jako v minu-
lých letech u pana Václava Jonáše mladšího.

V. Burian, Vlkaneč

V první části článku vždy píši o tom, co 
bylo realizováno. Nyní se mohu spíše 
věnovat tomu, co bylo zrušeno nebo 
nemohlo být ani plánováno. O co jsme 
tedy přišli?

Turnaj ve stolním tenise
Již několik let pořádáme v lednu turnaj 
ve stolním tenise. Tentokrát jsme ter-

mín posunuli na únor, ale ani to nesta-
čilo. Pokud to bude možné, turnaj se 
uskuteční na podzim.

Sportovní ples, další akce, která ne-
mohla být ani plánována, natož usku-
tečněna. Na podobné akce si budeme 
muset ještě počkat, ale věřím, že do 
dalšího plesu bude již situace dobrá 
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a třeba i za cenu nějakých hygienic-
kých opatření se na plese opět sejde-
me.

Pálení čarodějnic
Bohužel už podruhé k žádnému pálení 
čarodějnic nedošlo. Někteří z nás si 
možná zavzpomínali na roky minulé 
alespoň při opékání špekáčků na své 
zahradě. Nikdy to ale nemůže nahradit 
mnohaletou tradici, která je tak zakoře-
něna v našich obcích.

Fotbalová soutěž
Podzimní část byla přerušena, k jarní 
části (stejně jako loňský rok) ani nedo-
šlo. Toto naše historie opravdu nepa-
matuje. Někdo možná řekne, že je to 
„jen“ fotbal, že o nic nejde. Určitě jsou 
i důležitější a zásadnější věci, ale fotbal 
k našemu národu neodmyslitelně pat-
ří. A i když u nás v obci nemá tak dlou-
holetou tradici jako jinde, tak snad kaž-
dý malý kluk někdy běhal za míčem 
a nejeden toužil po tom stát se slav-
ným fotbalistou.

Zvládli jsme vůbec něco?

Brigády
Aktivity, při kterých jsme se několikrát 
sešli, byly brigády v lese pro obec. Čisti-
li jsme les, aby byl připravený na výsad-
bu nových stromků. Na těchto brigá-

dách pomáhaly i děti, které jsou členy 
našeho spolku. Brigád bylo vyhlášeno 
pět a odpracovali jsme celkem 170 ho-
din. 

Fotbalové tréninky
Fotbalisté začali trénovat, ale jak píšu 
výše, soutěž byla zrušena. Snad se do-
čkáme na konci srpna. Možná se může-
me „těšit“ na novou éru fotbalu. Poma-
lejší a línější. Rok zápasů a tréninků, 
o které fotbalisté přišli, určitě bude 
znát. Možná namítnete, že může každý 
udržovat fyzičku sám, ale je známé, že 
je to mnohem těžší, než sportovat 
v týmu pod určitým vedením.

Do přípravy na fotbalovou sezónu patří 
také soustředění na horách. Po dlouhé 
době napadlo opravdu hodně sněhu, 
bohužel pandemická situace nedovoli-
la ani tuto aktivitu.

Dotace
Zažádali jsme o dotace ze Středočeské-
ho kraje na výměnu oken a dveří na ka-
binách. Na přelomu června a července 
budeme znát výsledky. Žádost je zkont-
rolována a nyní bude záležet, zda je náš 
projekt osloví. V náš prospěch hraje to, 
že jsme v uplynulých letech žádnou do-
taci nedostali. Ale žadatelů je určitě 
hodně a finanční zdroj není dostatečně 
velký, aby uspokojil všechny zájemce.

Co plánujeme?
Tento článek se odevzdává kolem 10. 
května, vše se začíná rozvolňovat. 
Zpravodaj se k Vám ale dostane o pár 
týdnů později a těžko odhadovat, jak 
se celá situace nakonec vyvine. Dou-
fám, že trend rozvolňování bude po-
kračovat i nadále a akce vypsané níže, 
budou moci proběhnout.

- Splouvání řeky Sázavy
- Volejbalový turnaj 
- Turnaj ve vybijené pro děti
- Valná hromada 

Opět si dovolím zakončit článek citá-
tem:
„Naděje není to přesvědčení, že něco dob-
ře dopadne, ale jistota, že má něco smysl 
– bez ohledu na to, jak to dopadne.“ 

Václav Havel

Aktivity každého spolku určitě smysl 
mají a nenechme se odradit tím, že se 
něco nepodaří, že něco nedopadne. To 
je začátek konce.

Přeji všem krásné a pohodové léto.
                                                                                                           

Bc. Stanislava Solařová, Vlkaneč

Pro lidi, kteří se sportu věnují třeba jen 
rekreačně, je toto období nicnedělání 
nekonečné. Na přání cvičenek pro-
běhlo i několik večerů cvičení on-line. 
Navzájem jsme se mohli alespoň 
všichni pozdravit a podpořit v nelehké 
době. Nic však nenahradí přímý kon-
takt s lidmi a taky nevidíte, zda se na 
„druhé straně“ někdo neulívá. Novou 
sezonu jsme zahájili výšlapem po oko-
lí. Cestou jsme si prohlédli starý hrad 
v obci Chlum a někteří z nás, poprvé 
objevili chlumský rybník, který stojí za 
zhlédnutí. Nyní je již povoleno cvičení 
ve venkovních prostorách. Pokud po-
časí dovolí, budeme se setkávat opět 
na fotbalovém hřišti vždy v úterý od 
18.00 hod.
                                                    

M. Nováková, Vlkaneč

Cvičím, cvičíš, cvičíme…

Výšlap na zříceninu hradu na Chlumě Zřícenina hradu na Chlumě
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SDH VLKANEČ
Milí čtenáři,
stále trvá doba covidová, a tak Vás ne-
mohu seznámit s přesnými plány na 
příští období. 

I přesto zvažujeme uspořádání pouťo-
vé zábavy na místním hřišti 24. 7. 2021.

Bohužel se letos nemohla konat spous-
ta akcí, při kterých jsme se všichni as-

poň na čas zbavili svých všedních sta-
rostí. Mám na mysli hlavně maškarní 
ples, který je už dlouholetou tradicí a 
byl vždy hojně navštěvován. Ani letoš-
ní studené jaro nám příliš na optimis-
mu nepřidává. Tyto problémy se však 
týkají většiny spolků, a tedy i nás. 

Přesto naši dobrovolní hasiči nezahálí. 
Ve spolupráci s Obecním úřadem ve Vl-

kanči se naši členové zúčastnili několi-
ka brigád na pálení roští a stavění oplo-
cenek v obecních lesích. 

Doufám, že příští měsíce nám ukáží na-
ději, že se znovu setkáme na akcích po-
řádaných SDH Vlkaneč.

Michaela Časarová, Vlkaneč

ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ VLKANEČ
Koutek chovatele

V době, kdy budete číst tyto řádky, vě-
řím, že zima je již za námi. Proběhly Veli-
konoční svátky, které byly jiné, než na 
jaké jsme byli zvyklí po dlouhá léta. 
Uplynuly již dva měsíce od jarní rovno-
dennosti.

Ráno nás probouzí zpěv ptáků z okol-
ních zahrad, které zdobí rozkvetlé stro-

my a keře. Jaro je obdobním radosti, lásky a zrození nového života.

Moudrá matka příroda na jaře dává do vínku všem mláďatům poho-
du, teplo a dostatek potravy. Vše rychle roste a bují, vše je svěží, čisté 
a nové. Příroda kolem nás se mění a pohled na všude přítomnou svě-
ží zeleň přivádí člověka v úžas nad tou krásou a dokonalostí.

Každý, co přes zimu zameškal nebo se mu do té práce nechtělo, dnes 
se snaží s větší chutí vše dohnat.

V králičinci nám již vybíhají z hnízd králíčata druhé generace, která 
jsou zdravá a silná. Tato mláďata jsou nejvhodnější k výběru pro další 
chov. Mláďata narozená v tomto období mají všechny předpoklady 
stát se výbornými rodiči. Prodlužující se den, dostatek světla a tepla, 
dostatek kvalitní a pestré stravy utvářejí jedince výborného tělesné-
ho rámce (neměli bychom však zapomínat na důležité dědičné před-
poklady). Když se nám podaří vše náležitě skloubit, můžeme být ma-
ximálně spokojeni. Neměli bychom opomíjet přeléčení proti 
koxidioze u mláďat, i když se zpočátku zdají být v pořádku. Prevence 
je velice důležitá. Králice postupem času umírňují v době laktace, jak 
množstvím, tak výživností mateřského mléka a králíčata jsou čím dál 
víc odkázáni na příjem podávané potravy. Mnozí chovatelé se do-
mnívají, že mláďatům náležitě přilepší podáním většího množství 
jadrného krmiva, ale slepé střevo u mláďat není plně vyvinuto a při-
způsobeno k trávení tak velkého množství škrobových látek a způso-
buje poruchy trávení a následné přemnožení koxidií ve střevech, což 
končí většinou úhynem. Během května bychom měli provést vakci-
naci proti králičímu moru a asi za 14 dní proti myxematoze. Kombi-
novanou vakcínu raději nepoužíváme.

Druhou generaci králičat ponecháme u králice déle, aby zbytečně 
neztloustla a náležitě si odpočinula před dalším zapuštěním.

Další zapuštění můžeme provést koncem měsíce srpna, tím získáme 
další potomstvo, které nám pomůže účelně spotřebovat různé pře-
bytky ze zahrad a sadů. Do nástupu zimy mají králíčata dostatek času, 
aby náležitě zesílila a získala kvalitní srst. Jelikož tyto jedinci už tak 

intenzivně nerostou a do chovu jsou méně vhodné, v zimním období 
nám přispějí ke zpestření našeho jídelníčku.

U holubů to běží vše jako na drátkách a naši jedinou péčí je jim před-
kládat dostatek kvalitní a pestré stravy a dostatek čisté pitné vody. 
Máme-li je volně bez voliéry, vše ostatní, co potřebují, si sami seže-
nou. Při dokrmování prvních holoubat se většinou líhne již další gene-
race. Měli bychom to mít na zřeteli a starší mláďata včas odstavit od 
rodičů. Vše je načasováno tak, že s narozením nových mláďat u obou 
rodičů je nastartován proces tvorby tzv. holubího mléka. Zvláštní se-
kret vytváří žláza ve voleti obou rodičů.  Tato látka, vysoké výživné 
a energetické hodnoty dokáže během týdne několikanásobně zvýšit 
jejich tělesnou hmotnost. Postupně, se stářím mláďat, činnost žlázy 
u jejich rodičů zaniká a spustí se opět až při narození další generace. 
Rodiče později krmí dokonale rozmělněnými natrávenými zrninami. 
Později pouze natrávenými a úplně před odstavením pouze celými 
zrninami, s tím předávají do volete užitečné bakterie, které pomáhají 
rozkladu a vstřebávání živin. Holoubě je plně závislé na svých rodičích 
a jinou péči nevyžadují. Od narození do osamostatnění uběhne 4 až 5 
týdnů.

U drůbeže, zvlášť slepic, podporujeme snůšku dostatkem kvalitní 
a pestré stravy. Snůška je intenzivnější zvlášť v jarních měsících a ne 
každý z chovatelů si může dovolit pouštět drůbež na volné prostran-
ství, ale chová je na omezeném prostoru, je vhodné do míchanice 
přidat malé množství kuchyňské soli, různé vitamínové a minerální 
doplňky, třeba v podobě krmné směsi pro nosnice. Se zvyšujícími se 
denními teplotami dbáme na důslednější čistotu snáškových hnízd 
a kurníků, které pravidelně desinfikujeme. Zvýšenou hygienou zaříze-
ní předejdeme rozmnožení čmelíků. V případě jejich přemnožení drů-
bež trpí a mnohdy dochází i k omezení snůšky. 

Chov včel je letos bohužel poznamenán velkými ztrátami. Jsou oblasti, 
kde ztráty dosahují 60 % i více. Tuto pohromu způsobil v podzimních 
měsících minulého roku přemnožený roztoč Varoa destruktor. Ta včel-
stva, co přežila, jsou po zimním období mnohem slabší než v uplynulých 
letech. Je nutné, aby každý včelař respektoval výsledky rozboru a řídil se 
doporučeními okresní veterinární správy. Zesláblé včelstvo je více ná-
chylné k rozšíření různých onemocnění, jako např. vápenatění plodu, 
nosema, mor včelího plodu, hniloba včelího plodu atd.

Je jasné, že se nedokážeme tohoto parazita úplně zbavit, ale svou dů-
slednou a poctivou péčí můžeme udržet tuto nákazu v přijatelné 
míře. Musíme si uvědomit, že včelu nechováme pouze pro med, ale 
jejím hlavním posláním je opylovací činnost (včela opyluje až 90 % 
všech plodin). Včely z přírody přinášejí nektar, pyl a propolis, tyto látky 
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zpracovávají a obohacují na včelí produkty, které od nich získáváme. 
Naopak ze svého těla produkují mateří kašičku, včelí vosk a včelí jed. 
Včela je na světě asi jediným tvorem, od kterého člověk a příroda zís-
kává tolik užitečného.

Na rychlém jarním rozvoji hodně záleží. Měli bychom mít stále na 
zřeteli včelařský zákon 40ti dní. Včela potřebuje od vajíčka přes za-
kuklení k vylíhnutí 21 dní a dalších 20 dní vykonává v úlu různé čin-
nosti. Než plně zesílí, dospěje a stane se létavkou. Neměli bychom na 
jaře spojovat dvě slabá včelstva za každou cenu, ale nejdříve se pře-
svědčit proč jsou slabší než ostatní. Napadené včelstvo třeba nose-
mou je lépe z preventivních důvodu zrušit, důkladně vše desinfiko-
vat, aby se nákaza dále nešířila.

Než rozkvete třešeň ptačí, měla by být včelstva v plné síle a připrave-
na ke snůšce. Kolem 25. května je nutné provést některá důležitá 
protirojová opatření. Potom jsou včelstva připravena na konci květ-

na maximálně expandovat a věnovat se pouze snůšce. Jedině silné 
včelstvo dokáže vyprodukovat nadhodnotu a my můžeme koncem 
května či na začátku června vytáčet první květový med. Pokud se nám 
podaří udržet včelstva v plné síle (nevyrojí-li se) můžeme koncem 
června (dle počasí) provést druhé vytáčení. Včelařský rok končí letním 
slunovratem. Do 21. června včel v úlu stále přibývá, potom následuje 
období stagnace a v červenci se začínají rodit zimní včely a počty děl-
nic rapidně klesají. Včely narozené v září nemají pro včelstvo prakticky 
žádný význam, jsou krátkověké. Z důvodu zkracování dne a nedostat-
ku výživy, pouze zbytečně spotřebovávají zásoby a do zimního sluno-
vratu jich většina uhyne. 

Jelikož je červen dle meteorologického kalendáře prvním letním mě-
sícem, přejeme všem spoluobčanům pěkné prožití léta, prázdnin 
a dovolených s přáním lepších časů než této doby, kdy píšeme tyto 
řádky.

Josef Rejnek, Vlkaneč

DOTAZY NA STAROSTU

1. V obcích se na několika místech objevily černé skládky. 
Jakým způsobem se tento problém bude řešit?

Jak jsem již výše uvedl, je to v poslední době problém. Za 
veškeré černé skládky je zodpovědná obec. Na její náklady 
se musí černá skládka zlikvidovat. Pokud bude zjištěn viník, 
bude obec náklady vynaložené na úklid černé skládky vy-
máhat na něm. Přitom ve všech obcích je zaveden sběr tří-
děného odpadu, občané našich obcí mohou využívat bez-
platně služeb sběrného dvora v Golčově Jeníkově, při 
prodeji elektrospotřebičů či pneu lze staré spotřebiče vrá-
tit v místech zpětného odběru. Lidé jsou bezohlední. Na 
inkriminovaných místech proto zvažujeme použití foto-
pastí, ale pouze v souladu se zákonem.

2. Obec zakoupila nový automobil. Jaké bude mít nový 
automobil využití, jaké jsou parametry, technické vlast-
nosti?

Obec zakoupila nový malý nákladní automobil do 3,5t jako 
náhradu za multikáru. Jedná se o ruské vozidlo GAZ, o ob-

jemu 2690 cm3, s pohonem 4x4, třístranný sklápěč a s kabi-
nou pro 6 osob. Hledali jsme v portfoliu zavedených značek, 
ale takovouto konfiguraci jsme nenašli. Zmíněný Multicar 
byl vyroben již v roce 1979 a potřebovali jsme dopravní pro-
středek, který bude schopen dovézt pracovníky VPP, techni-
ku na sekání nebo na výsadbu stromků do lesa i ve špatně 
dostupném terénu. To všechno toto vozidlo splňuje.

3. Stále slýcháme o nadcházející finanční krizi. Budou mít 
vlny pandemie vliv na výši částky finačních prostředků 
poskytovaných ze státního rozpočtu?

Zastupitelstvo obce při plánování rozpočtu na rok 2021 již 
zohlednilo snižování predikcí ministerstva financí ohledně 
výběru daní. V současnosti se pohybujeme v příjmech ze 
státního rozpočtu mírně nad plánovanými hodnotami. Lze 
ale těžko říci, jak se podaří státu vybrat všechny prostředky, 
které přerozděluje mezi kraje a obce. Ale pokud budou pří-
spěvky ze státního rozpočtu docházet tak, jako v těchto mě-
sících, obecní rozpočet nebude ohrožen.

Nové obecní auto Nové obecní auto
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V období tvrdého lockdownu se spousta místních občanů věnovala turistice. Pře-
kvapily mě reakce některých občanů, jak málo naše okolí známe. Chtěla bych upo-
zornit na jedno zajímavé místo. Nenachází se v katastru naší obce, ale je ve velmi 
těsné blízkosti. Trasa procházky je přibližně 5 km dlouhá. Pokud se vydáte po silni-
ci směrem od pošty, projdete pod železničním mostem, a poté se dáte silnicí do-
prava. Minete výstavbu nových domů a pokračujete stále po asfaltové komunika-
ci až na křižovatku. Opět vaše kroky povedete vpravo a budete se nacházet v obci 
Nová Ves u Leštiny. Asi po 300 metrech opět po pravé straně, naleznete asfaltovou 
cestu, která směřuje do polí. Vydáte se po ní. Dojdete k nevelkému hájku, který je 
pěkně udržován a zde stojí velký dřevěný kříž. Podle dostupných informací, na 
tomto místě stávala osada Poustka. Ta vyhořela, a proto zde byl postaven kříž. 
Nový kříž, který zde můžete spatřit, byl vystavěn v roce 2018. Dále cesta pokračuje 
k železničnímu přejezdu. Minete menší usedlost a za usedlostí se dáte doprava. 
Cestičkou podél železniční tratě dojdete zpět do Vlkanče. Cestou mezi domky se 
vrátíte na komunikaci vedoucí k výchozímu bodu, k poště. V běžném režimu se 
můžete občerstvit v místní hospůdce na návsi.

Na svých cestách nezapomínejte na přírodu a zachovávejte ji nedotčenou. Děkujeme.
M. Nováková, Vlkaneč

Cestou, necestou

KOUTEK HISTORIE
Nahlédnutí do historie sčítání - nejen v Kozohlodech.
Sčítání obyvatel se v našich zemích provádělo už od středověku. 
Vrchnost chtěla mít informace o svých poddaných z různých dů-
vodů. Třeba kolik lidí bude robotovat, kde má brát vojáky nebo 
vybírat daně. 

Soupis obvykle prováděla církev ve svých farnostech, nebo úřed-
níci na jednotlivých panstvích, a to obyčejně 1 x ročně, později 
1 x za 3 roky. Postupem času byly do sčítání zařazovány otázky 
hospodářské – kolik a jaké zvířectvo kdo chová, otázky sociální – 
struktura obyvatel, později i vybavení domácností. 

Podle patentu Marie Terezie z r. 1753 se v roce 1754 poprvé usku-
tečnilo sčítání lidu ke stejnému dni v celém soustátí monarchie. 
V roce 1770 bylo pro lepší evidenci obyvatel provedeno očíslová-
ní domů a stanoven zákaz měnit si příjmení. Ten, kdo by se vyhý-
bal sčítání, mohl být potrestán až dvěma roky nucených prací na 
pevnostních stavbách. 

Od roku 1870 se sčítání provádí vždy po deseti letech. 

Uvádím několik zajímavých údajů z minulosti, které se sčítáním 
v Kozohlodech souvisí. 

V roce 1715 bylo v této vsi 15 domů, což je zapsáno v Zemském 
archivu.
 
Ze záznamů uložených v Okresním archivu v Kutné Hoře je dolo-
ženo, že v roce 1870 bylo v Kozohlodech 41 domů 284 přítomné-
ho obyvatelstva – z toho 150 mužů a 134 žen = 279 katolíků a 5 
židů. Dalších 9 lidí dlí v Americe, 4 v Tyrolsku a 5 v Dolních Rakou-
sích.
 
Dle stavu: 92 mužů svobodných, 57 ženatých a 1 vdovec. 66 žen 
svobodných, 56 vdaných a 12 ovdovělých.

Dle věku: 1 nejstarší muž 78 let. 1 muž 73 let a 1 žena 72 let. 1 muž 
a 1 žena ve věku 69 let - ostatní jsou mladší.

Chováno: 22 koní a 3 hříbata, 53 krav a 37 telat, 20 volů, 62 ovcí a 
5 úlů včel. 

V druhé polovině minulého století byla kromě počtu obyvatel zjiš-
ťována vybavenost domácností, jak ukazuje následující tabulka. 

Stav obyvatel v letech 1961 1971 1981 1991 2001 2011
celkem 254 241 216 183 167 159
muži 130 113 104 94 90 78
ženy 124 128 112 89 77 81
děti do 15 let - 59 35 33 30 15
důchodci - 47 56 58 46 36
nezaměstnaní - - - 3
Počet trvale obydlených domů 59 59 55 55 46 57
Vybavenost bytů
vodovod veřejný - - - - 16
vodovod domácí 17 30 47 55 30
koupelna 1 24 39 51 60
záchod splachovací 1 19 33 47 57
záchod suchý 59 40 22 17 6
ústřední topení - - 10 35 37
plyn - propan butan - 12 30 39 -
teplá voda tekoucí - 5 23 38 44
osobní automobil 1 14 31 37 45
telefon pevný - - 13 14 38
telefon mobilní - - - - 12

Výsledky sčítání lidu a bytů v Kozohlodech v letech 1961 - 2011

Při sčítání v roce 2011 byly zjišťovány už jiné skutečnosti. Například, 
že z občanů naší obce je pouze 5 lidí zaměstnáno v zemědělství 
nebo, že v celé naší republice žije 11 500 osob bez domova. Závěry 
sčítání v letošním roce budou postupně zveřejňovány na stránkách 
Českého statistického úřadu. 

Božena Svitáková, kronikář obce Kozohlody

Kříž na cestě z Nové Vsi
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Z historie Přibyslavic
V minulých číslech Zpravodaje byli čte-
náři seznámeni s historiií obce Přibysla-
vice. Byly uvedeny zejména některé 
historické zajímavosti. Do tohoto čísla 
Zpravodaje přikládám další příspěvek, 
o který se s Vámi chci podělit.  Jak bylo 
v minulém čísle uvedeno, v roce 1954 
byla zahájena úprava špatné cesty na 
Kocandu. Po dobrém začátku ale přišlo 
„ochabnutí“, a tak místní učitel a kroni-
kář Karel Paukner se pokusil občany 
povzbudit touto básní:
 
Cesta na Kocandu:

Mnozí mají z toho švandu
stavět cestu na Kocandu.
To je vážné milí braši,
tahle cesta jen tam straší.

Vždyť ta cesta - bez legrace
vizitkou je naší práce.
Každý z našich dobrých lídí
poctivě se za ni stydí.

Cestu musí dostavěti
nakonec snad - malé děti?
Nechtějte to lidé zlatí,
pojďme cestu dodělati.

Nesmíme být přece sobci,
rádi dejme pomoc obci,
k níž Kocanda také patří,
vždyť i tam jsou naši bratři.

Každý kus té práce prosté
a cesta jak z vody vzroste.
Všichni dejme svoji sílu
a Bůh žehnej tomu dílu.
 
Bohužel snaha pana učitele Pauknera 
se minula účinkem a výstavba cesty se 
protáhla na dlouhých více jak deset let.
Hodného pana učitele Pauknera si jistě 
starší občané Přibyslavic velmi dobře 
pamatují. 
  

Josef Hazuka, Přibyslavice

Ná výzvu v minulém čísle Zpravodaje ohledně budovy a místa vzdělávání 
před postavením stávající školy jsem obdržela tyto informace:

Původní budova, která sloužila ke vzdělávání místních dětí, stávala na návsi v mís-
tě dnešního domu č. p. 18. Stavba byla dřevěná s doškovou střechou a jednalo se 
o školu jednotřídní. Do budovy se vcházelo dveřmi, které vedly ze strany stávající 
místní komunikace. Další informace vypovídá, že obec postihlo v minulosti něko-
lik velkých požárů, které byly opravdu ničivé. I tato původní škola se dle dostup-
ných zdrojů nevyhnula ničivé síle ohně.

HISTORICKÉ FOTO
Poznáte je?

Zajímavosti z historie Vlkanečské školy

 

 

 

 

 

Stabilita připojení 
i za špatného počasí
Udržení rychlosti a kvality
pro desítky připojených zařízení 
najednou
Internetová TV s možností zpětného
zhlédnutí a nahrávání
Sledování videí online bez sekání 
a v nejvyšší HD kvalitě
Možnost změny poskytovatele
bez změny sítě

Všude tam, kde byla dříve pevná linka, je dnes možné 
připojení k internetu rychlostí až 250 Mb/s.

CETIN neprodává žádné služby. Nabízí tzv. otevřenou síť, kde služby prodávají 
poskytovatelé internetu – operátoři, které dobře znáte a už v současné chvíli od 
nich třeba využíváte řadu různých služeb včetně mobilního volání. Na stránkách 
www.zrychlujemecesko.cz si můžete ověřit dostupnost a získat konkrétní 
nabídku od vybraného poskytovatele. Vždy se jedná o internet, většinou s IPTV  
(internetovou televizí s možností zpětného zhlédnutí pořadů) a řadou 
doplňkových služeb a zvýhodněných balíčků, např. s mobilním voláním. 

Vyměňte svého poskytovatele internetu za lepšího na www.zrychlujemecesko.cz.  
Nevíte-li si rady, zavolejte nám na infolinku CETIN 238 461111 (každý všední 
den od  8:00 do 16:00).

CETIN, to je pevná telekomunikační síť, která je dostupná téměř v každé 
domácnosti ve Frýdlantu. Navazujeme na dlouholetou tradici bývalého 
ČESKÉHO TELECOMU, a.s. a staráme se i o sítě v jeho původním majetku.

www.zrychlujemecesko.cz

Internetová TV na síti CETIN – neřešíte
přechod televizního vysílání na DVBT-2!

Stabilní rychlý 
internet
pro vaši obec

v pevné síti  
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